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Provinciale Staten
Zaaknummer: 385715 

Vragen van statenleden Anton Geluk en Rinus van ‘t Westeinde (CDA) ingevolge artikel 
44 reglement van orde  

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2024 nummer 048 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake Mogelijke 
wolf op Tholen: 

(ingekomen: 5 december 2023) 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 

1. Is het college op de hoogte van 
bovengenoemd nieuwsbericht van 3 
december? 

1. Ja. 
Gedeputeerde Nielen heeft op 7 december 
2023 een werkbezoek aan beide getroffen 
schapenhouders gebracht. 

2. Heeft het college voor 22 november dit jaar 
data aangeleverd over de  
wolvenpopulatie en zijn impact op Zeeland? 

2. BIJ12, de organisatie die voor alle provincies 
werkt, heeft voor heel Nederland de 
gevraagde informatie bij elkaar gebracht en 
geleverd. Daarin begrepen zit dus ook de 
informatie over Zeeland. 

3. Kan het college inzicht geven in de huidige 
status van het handelingsperpectief  
voor Zeeland dat op dit moment opgesteld 
wordt door de wolvencommissie? 

3. De Provincie Zeeland neemt deel aan de IPO 
wolvenwerkgroep. Deze werkgroep werkt 
aan de interventierichtlijnen wolf, die het 
handelingsperspectief bevatten in 
verschillende situaties. Er zijn nu 
interventierichtlijnen vastgesteld voor 
situaties tussen wolf-mens en wolf-hond. De 
interventierichtlijn wolf-vee is nog in 
ontwikkeling. De planning is dat deze 
bestuurlijk in het IPO wordt vastgesteld in het 
eerste kwartaal van 2024.  
De interventierichtlijnen zijn hier te vinden: 
Interprovinciaal-wolvenplan-Addendum-2023-
Interventie-richtlijnen.pdf (bij12.nl) 

4. In hoeverre is de provincie betrokken bij de 
verzameling en verstrekking van  
gegevens over de wolvenpopulatie en de 
impact ervan in Zeeland? Wordt er  
actief gehoor gegeven aan de oproep van de 
Europese Commissie om data aan  
te leveren? 

4. Zie antwoord op vraag 2. 

5. Heeft de provincie Zeeland gebruikgemaakt 
van EU-fondsen, zoals aangegeven  
door Eurocommissarissen Sinkevičius en 
Wojciechowski in 2021, om  
maatregelen te nemen ter bescherming 
tegen wolvenaanvallen? Zo ja, welke  
specifieke initiatieven zijn gefinancierd? 

5. Er is nationaal de mogelijkheid om 
landbouwfondsen van de EU te gebruiken 
om maatregelen te nemen ter bescherming 
tegen wolvenaanvallen. Het initiatief om voor 
dit doel de landbouwfondsen aan te spreken 
ligt bij de rijksoverheid. Het Rijk heeft tot nu 
toe andere keuzes gemaakt voor de inzet 
van deze middelen. Provincies betalen tot op 
heden preventieve maatregelen voor de wolf 
uit eigen zak. 

6. Kunt u informatie verstrekken over eventuele 
toekomstige maatregelen of  

6. De provincie Zeeland heeft tot op heden 
geïnvesteerd in: 

https://www.bij12.nl/wp-content/uploads/2023/04/Interprovinciaal-wolvenplan-Addendum-2023-Interventie-richtlijnen.pdf
https://www.bij12.nl/wp-content/uploads/2023/04/Interprovinciaal-wolvenplan-Addendum-2023-Interventie-richtlijnen.pdf


 

 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 

plannen die de provincie van plan is te 
nemen met betrekking tot de  
bescherming van vee tegen mogelijke wolf 
gerelateerde schade? 

- Wolfwerende noodsets. Deze zijn 
ingeval van nood te lenen door 
schapenhouders. (wolf@zeeland.nl) 

- Turbo fladry. Dit is stroomvoerende 
draad met flapperlint eraan, geschikt 
voor het tijdelijk weren van 
zwervende wolven. 

Gedeputeerde Staten (GS) hebben in 
Zeeland een Adviescommissie Wolf in 
Zeeland de opdracht gegeven te komen met 
een advies aan GS over een in te richten 
subsidieregeling Wolfwerende maatregelen.  
In de adviescommissie Wolf in Zeeland zijn 
stakeholders vertegenwoordigd van: 
Zeeuwse vereniging van Schapenhouders, 
Vereniging van Gescheperde 
Schaapskudden Nederland, 
Staatsbosbeheer, Stichting ARK Rewilding 
Nederland, BIJ12, gemeente Tholen, 
Zeeuwse Land en Tuinbouw Organisatie, 
Faunabeheereenheid Zeeland, onder leiding 
van een onafhankelijk voorzitter.  
Deze adviescommissie Wolf in Zeeland heeft 
haar rapport in concept afgerond en zal dit, 
naar verwachting, aanbieden aan GS in 
januari 2024. Daarna zullen GS een besluit 
nemen over de in te stellen subsidieregeling.  

7. Kan het college Provinciale Staten op de 
hoogte brengen van eventuele  
verdere stappen die het college van GS van 
plan zijn te ondernemen om de  
beschermingsstatus van wolven te verlagen? 
Het CDA is op de hoogte van  
de eerdere mededeling van de minister, 
zoals vermeld in de laatste brief,  
waarin werd aangegeven dat er geen 
verdere actie zou worden ondernomen.  
Desondanks zijn wij benieuwd of GS 
overwegen om de motie met betrekking  
tot de beschermingsstatus opnieuw onder de 
aandacht te brengen, ondanks  
het standpunt van de minister. 

7. De Provincies hebben het eerder bij de 
Minister onder de aandacht gebracht. Het 
college van GS wacht het standpunt van de 
Minister af en houdt het op de agenda. 
Het standpunt van het college van 
Gedeputeerde Staten van Zeeland is dat de 
beschermde status van de wolf verlaagd 
dient te worden. De Europese Commissie  
heeft een lagere status van bescherming 
voor de wolf voorgesteld.  

 

 MIDDELBURG, 9 januari 2024 

  

Namens fractie: CDA 

statenleden Anton Geluk  en Rinus van ‘t Westeinde

Gedeputeerde Staten 

  

 Drs. J.M.M. Polman 

 

 Drs. M.C.J. Franken
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